
 
Protokół Nr XXXVII/2013 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  
w dniu 28 listopada 2013 r. 

 
 
 XXXVII sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1200 Przewodniczący Rady 
Władysław Zawadzki. Powitał wszystkich radnych, zaproszonych gości oraz pozostałych 
zebranych, a następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym podejmowane uchwały będą 
prawomocne, gdyż obecnych jest 19 radnych. 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad. Radni jednogłośnie, 19 głosami 
za zatwierdzili poniższy porządek.  
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołu z XXXV i XXXVI sesji.  
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Informacja w zakresie opracowania Strategii Rozwoju Powiatu na lata 2014-2020 – 
prezentacja Grupy Ergo Sp. z. o. o . Wrocław-pani Małgorzata Ziółkowska.  
4.Podjęcie uchwał w  sprawach: 
a/zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Kluczborskiego na rok 2013 Nr XXVII/209/2012 Rady 
Powiatu w Kluczborku, 
b/zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
c/zmiany  Uchwały   Nr  XXIX/227/2013  Rady   Powiatu   w  Kluczborku z dnia  21 marca 
2013 r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2013 rok, 
d/wystąpienia Powiatu Kluczborskiego ze stowarzyszenia pn. Międzynarodowe Towarzystwo 
Uprawy i Ochrony Drzew z siedzibą w Łodzi. 
5.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych 
6.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od dnia 
23.10.2013 r. do 13.11.2013 r.  
7. Wolne wnioski i zapytania.  
8. Zamknięcie obrad. 

 
Następnie przystąpiono do zatwierdzenia protokołów z XXXV i XXXVI  sesji Rady Powiatu.   
Do protokołu radni nie wnieśli żadnych zapytań i uwag w związku z czym Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosownie. W obecności 19 radnych, 19 głosami za Rada zatwierdziła 
protokoły  z  XXXV i XXXVI sesji. 

 
Do punktu 2 porządku obrad 

 
Nie wniesiono zapytań interpelacji. 

 
Do punktu 3 porządku obrad 

 
Pani Małgorzata Ziółkowska – przedstawicielka  Grupy Ergo Sp. z. o. o  z Wrocławia 
przedstawiła prezentację dotyczącą opracowania Strategii Rozwoju Powiatu Kluczborskiego na 
lata 2014 - 2020. Powyższa prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Po przedstawionej prezentacji głos zabrał pan Starosta, który poinformował, że umowa z firmą 
Ergo nie została jeszcze zawarta, ale odbyło się wiele rozmów i konsultacji w powyższej 
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sprawie. Pan Starosta dodał, że  jest szansa na opracowanie i przyjęcie Strategii w pierwszym 
półroczu 2014 r. Pan Starosta dodał, że termin ten jest bezpieczny, gdyż konkursy unijne pojawią 
się z pewnością później a strategia będzie załącznikiem obligatoryjnym do każdego wniosku  
o środki unijne.   
Pan Starosta poinformował, że od kilku lat korzystając z RPO funkcjonują w powiatach lokalne 
punkty informacyjne, jednak jedynie do 2015 r. oraz, że nie ma gwarancji, że będą one  
w dalszym ciągu. Pan Starosta dodał, że w naszej strategii ten lokalny punkt informacyjny 
zostanie ujęty  jako doradztwo co do możliwości ubiegania się o różne środki unijne dla naszych 
lokalnych przedsiębiorców. Pan Starosta poinformował, że  w kolejnej perspektywie unijnej  
słyszymy o bardzo dużych kwotach, jakie można pozyskać, trzeba jednak pamiętać o tym, że 
będą to bardzo trudne do pozyskania pieniądze, więc informacja lokalna dla naszych  
przedsiębiorców stanie się tym bardziej istotna. Pan Starosta stwierdził, że strategia zawierać 
będzie różne aspekty życia społeczności powiatu, ważne będzie, aby powstał zespół pracujący na 
stałe nad opracowywaniem strategii.    
Pan Starosta dodał, że spotkania konsultacyjne należałoby robić w pełnym składzie rady, aby 
przepływ informacji był szybki i  taki sam.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy. 

 
Do punktu 4a porządku obrad 

 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
Powiatu Kluczborskiego na rok 2013 Nr XXVII/209/2012 Rady Powiatu w Kluczborku. 
Pan Starosta poinformował, że największa kwota zawarta w tym projekcie uchwały dotyczy 
zwrotu wat z Urzędu Skarbowego na poziomie 708 tys. 431 zł.. w związku z wejściem  
w rozliczenie wat w związku ze sprzedażą  obiektów w leasingu zwrotnym.  
Pan Starosta poinformował, że rozbudowa Kluczborskiego Inkubatora Przedsiębiorczości  
z dworcem PKS na ul. Moniuszki spowoduje  również odzyskanie wat. Pan Starosta dodał,  
że  odzyskany wat jest dochodem bieżącym budżetu, co jest dla nas bardzo korzystne i dzięki 
temu jest szansa zamknięcia budżetu i utrzymania relacji dochodów do wydatków bieżących.   
Pan Starosta poinformował, że wejście w rozliczanie wat spowodowało kontrolę w Starostwie  
z Urzędu Skarbowego, która już się pozytywnie dla nas  zakończyła.  
Radni do projektu nie wnieśli zapytań, jednogłośnie podejmując Uchwałę Nr XXXVII/279/2013 
w powyższej sprawie.  

Do punktu 4b porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej.  
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu, jednogłośnie podejmując Uchwałę  
Nr XXXVII/280/2013 w powyższej sprawie.  

 
Do punktu 4c porządku obrad 

 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany  Uchwały   Nr  
XXIX/227/2013  Rady   Powiatu   w  Kluczborku z dnia  21 marca 2013 r. w sprawie określenia 
zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
na 2013 rok, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku mając na uwadze potrzeby 
osób niepełnosprawnych, proponuje wprowadzenie zmian w podziale środków finansowych w 
obrębie  art. 35 a ustawy, w którym wyszczególnione są zadania powiatu dotyczące rehabilitacji 
społecznej osób niepełnosprawnych, polegających na przeniesieniu środków z zakresu 
rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych, tj. uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich 
opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych, na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
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rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. W roku bieżącym na uczestnictwo osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych  wykorzystano mniejsze 
kwoty środków finansowych, niż zakładano pierwotnie. Powstałe w ten sposób oszczędności, 
kwota 1.300,00 zł.  może być przeznaczona na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne  i środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. Dzięki zaproponowanemu przeniesieniu 
środków, możliwe będzie udzielenie dofinansowania dla większej liczby osób 
niepełnosprawnych, w oparciu o złożone wnioski. Zgodnie z zapisem art. 35 a, ust. 3 Ustawy  
z dnia 27 sierpnia 1997 r. rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych Rada Powiatu w formie uchwały określa zadania, na które przeznacza  
środki przekazane przez PFRON, określone w art. 48 ust. 1, pkt 1 W związku z powyższym 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie proponuje wskazany w załączniku podział  środków   
jako   najbardziej   celowy uzasadniony ze względu na społeczne potrzeby osób 
niepełnosprawnych . Powyższe zmiany są zgodne z planem finansowym środków z PFRON 
przekazanych do dyspozycji Powiatu Kluczborskiego na 2013 rok. Radni nie wnieśli zapytań, 
jednogłośnie, 19 głosami za  podejmując uchwałę Nr XXXVII/281/2013 w powyższej sprawie 
 

Do punktu 4d porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu 
Kluczborskiego ze stowarzyszenia pn. Międzynarodowe Towarzystwo Uprawy i Ochrony Drzew 
z siedzibą w Łodzi. Powiat Kluczborski przystąpił do Stowarzyszenia na podstawie Uchwały Nr 
XL/310/2002 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 29 sierpnia 2002 roku w sprawie przystąpienia 
do Międzynarodowego Towarzystwa Uprawy i Ochrony Drzew. Na przestrzeni ostatnich kilku 
lat działań Międzynarodowego Towarzystwa Uprawy i Ochrony Drzew stwierdza się brak 
wymiernych efektów mających bezpośredni wpływ na realizowanie celów statutowych 
Towarzystwa w powiecie kluczborskim oraz osiągania innych związanych z członkostwem 
celów na rzecz rozwoju Ziemi Kluczborskiej i lepszego życia jej mieszkańców. 
Radni nie wnieśli do projektu zapytań, jednogłośnie podejmując Uchwalę Nr XXXVII/282/2013 
w powyższej sprawie.  

Do punktu 5 porządku obrad 
 

Nie wniesiono zapytań i interpelacji.  
 

Do punktu 6 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił  sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku 
za okres od dnia 23.10.2013 r. do 13.11.2013 r. Radni nie wnieśli zapytań do powyższego 
sprawozdania jednogłośnie je przyjmując.  
 

Do punktu 7 porządku obrad 
 

Pan Starosta poinformował o nagrodzie dla powiatu kluczborskiego „Europowiat”.  
Kolejno pan Starosta poinformował o stanie protestu do propozycji kontraktu zaproponowanego 
przez NFZ. Pan Starosta poinformował, ze wczoraj po dwutygodniowych staraniach kontrakt 
został podpisany na zadowalającym poziomie. Pan Starosta dodał, że w związku ze zmiana 
przepisów, aneksowaniem umów jest sytuacja taka, ze przyszły rok to będą tylko konkursy. Pan 
Starosta dodał, że to o co walczyliśmy to kwota o którą fundusz chciał nam zmniejszyć 
finansowanie. Pan Starosta dodał, że zgodziliśmy się na to, aby ograniczono nam kontrakt na 
porody, gdyż jest to zupełnie niegroźne, gdyż za każdy poród Narodowy Fundusz Zdrowia musi 
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zapłacić, jeżeli chodzi o pozostałe oddziały to szczególnie interna została zakontraktowana na 
poziomie  tegorocznym, na oddziale chirurgicznym mniej o 10 tys. zł.  troszeczkę mniej niż  
w roku bieżącym, reszta na poziomie tegorocznym a nawet z lekką zwyżką. Pan Starosta dodał, 
że w miarę stabilnie w rok 2014 możemy wejść. Pan Starosta odniósł się jeszcze do zapłaty 
przez NFZ za nad wykonania i poinformował, że według informacji z NFZ po 30 listopada 
trzeba składać dobrze uzasadnione wnioski o rozliczenie  nadwykonań. Pan Starosta 
poinformował, że poinformuje o poziomie rozliczenia  za nadwykonania.  
Kolejno pan Starosta poinformował, że droga Wołczyn - Krzywiczyny-Komorzno – na 
pierwszym miejscu wśród powiatów- uzyskała dofinansowanie ze schetynówek, wartość tego 
zadania to 2 mln. 900 tys. zł. , dofinansowanie – 50%,  i będzie w przyszłym roku realizowana, 
druga droga Polanowice-Proślice-Jakubowice -  wniosek pomimo pozytywnej oceny formalnej 
nie, gdyż dofinansowanie może uzyskać jedno zadanie i  nikt tego nie mógł przewidzieć.  
 

Do punktu 8 porządku obrad 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział i o godzinie 1245 zamknął XXXVII sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
 
Na tym protokół zakończono. 
     

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Władysław Zawadzki 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
Katarzyna Hołdys 

 


